
PROTDK1, fört vid årsstUma med

SVIGES IDaEFöREIND i Stockholm don 9 maj

1952, /

Närvarande: Antal röster:
Skånes Bridgeförbund genom disponent it. Åhnberg 9
Sydstra Sveriges Bridgeförbund gm herr Berndt Johansson 5
Jönköpings läns Bridgeförbund gm disponent H.H Roaoncrantz 3
Hailan”s Bridgefdrbund gm herr Gunnar Johnsén 3
Göteborgs Bridgoförbund gm redaktör 5. Hjorth 5
Vdstergötlands Bridgoförbirnd gm advokat T. Ljungberg 2

landskontorist S.Wostorlund 2
Östergötlands Bridgeförbund gmläroverksadjunirt E .Grimsell 5
Värmladd—Dals Bridgeförbund gin styckjunkare Nils Björk 4
Kilardalens Bridgeförbund gm advokat Erik Åkerman 5
Stockholms Bridgoförbund n ingenjör 3. Holm 2

advokat N.O.Lilhjohötk 2
herr Gunnar Olsson 2
herr Sture Sagorman _LUpplands Bridgeförbund gm herr Lndors Nyström 3

Gavloborgs Bridgeförbund gm fanjunkare Er. Forselius 3
Dalarnas Bridgetörbund gm ingenjör Åka Lindström 4
Mellersta Norrlands Bridgoförbund gm hamnkapton Tore Drysolius 4
Vdaterbottens Bridgoförbund gin herr Harry Lundberg 2
Norrbottens Bridgotdrbmd gm herr Alvar Ekhäck 4
Gotlands Bridgoförbund n redaktionssekreterare K.G.Andorson 1

Summa fl röster
Dessutom bovistados årsmötot av ett 40—tal medlemmar 3. olika till För

bundet anslutna klubbar.

§ 1.

Årsstämmans ö,pnandc

Sekreteraren hälsade do närvarande välkomna och förklarade stämman öppnad
under beklagande av att varken Förbundets ordförande, vice ordförande eilcr heders—
ordförande hade kunnat infinna sig på stämnan för att loda dagens förhandlingar.

§ 2.

Upi,rop och godkännande av ftllzna!cbor samt faststitflcnde av röstlängd

Sekreteraren förrättade upprop, och företedde ftllniakter godkändes av
årastänmon. Häroftor godkändes ovcrn intagna röstlUngd.

s
Vrl av ordförande och solwetDraro vid årastänman

Herr Ljungberg utsågs att såsom ordförande leda dagens förhandlingar.
Till sekreterare valdes hon 1erner,

§ 4.
Fråga era stämmans bohörjza utlysando

Sedan herr ordföranden erinrat om att kallelse till dagens stärama skett
genom meddelande ± Förbundets officiella organ, Bridgetidningon, redan i januari—



yu av ubbur.I.fl4bl.I:-LLi

Att järrte herr ordföranden justora dagens protokoll utsågos herrar Grön—

lund och Holm.

Styrelsens och ravisorernas borättalser

Eftorson styrelsoberttclson tilstfllts samtliga distriktsförbund 1

samband med kaflolson till årsatämman, påkallades icke dess upläsando.

1 samband hlirmed tog herr ilallbom upp frågan om Lagkomrnissionon, vars

ordförande han varit sedan kommissionens tillkomst. Enligt herr Wallboms åsikt

hade don riksbekanta diskussionen om lag Sandgrons ratt att insätta on sjunde

spelare i SM—fyruanna lott till, att styrelsen fattat ett beslut, som innebar,

att Lagkomnissionen icke längre ansåg förutsättningar föreligga för fortsatt arbete.

Samtliga tro ledamöter hade därför ställt sina platser tiil förfogande. Herr Irall—

bon villa nu inför årsmötet endast klargöra motiven för denna åtgärd. Vid sin

tillkomst 1949 hade Lajkomnissionon enligt herr Wallbons åsikt avsatts att bli högst;

Instans i tollciingsfrägor, nedan styrelsen fortfarande aktie handlägga frågor on

nya system och diskvalifikationsärondon. Vad lag Sandgren •nginge vore det enligt

herr Wallboms åsikt fråga om on tolkning av lagarna. Härtill kom, att det 1 propo

sitionen stått angivot, att Lagkommissionon skulle vara jury och att ingen appell

funnes mot dess beslut0 Med denna utgångspunkt kunde Lagkommissionon icke acceptera

att styrelsen ansett sig böra öndra instruktionorna för Lagkemndssionon därhän, att

den ioke hade befogenhet ett lindra anor upphäva ett beslut av VU eflor styrelsen.

Lcgkenmissienen måste kunna fatta sina avgöranden utan att på något sätt låta sig

påverkas av styrelsens eller VU:s uppfattning i de olika frågorna.

1 don härpå följande diskussionen yttrade sig herrar v. Barth, Hjorth

och Lilliehöök. Herr v0 Barth ansåg, att om WJ fastställt en proposition, som man

senare ansåg sig böra ändra, så hade Vii ratt att göra detta. Herr Hjorth var av dan

bestämda uppfattningen, att när Lagkommissiencn instiftades, så begränsades dess be

fogenheter till tolkning av lcgfrågor. Herr Lilhiahöök föreslog, att årsatämman

skulle yttra sig i don riktningen, att det vore tjänligt för svensk bridge, att on

bestinraalse, som en gång fattats, följdes och inte utan vidare åsidesattes, även

om en ändring kunde anses skälig. En bestämmelse i en .ss fråga — exempelvis

i det berörda fallet, att Lagkomnissienon skulle vare jury — skulle. inte kunna -

lindrao, cå länge don’ kutde anses vara gällande. lZremot kunde man vid ett senare

tillfälle onfornmlera en bestämmelse, son visat sig vara för strikt utformad dior

ha för liten tänjbcrhot

Årsstäuuan beslöt uttala sig i enlighet ::ied herr Lilliohööks förslag.

Sedan revisionsberättelsen föredragits fastställdes härofter den av sty

relsen framlagda balansräkningen,

§ 7.

Fråga om ansvarsfrihet för styrelsen
— t_-__S

§ 6.

(

0

ci



Trots att herr Hjorth själv vore styrelsolodamot, så vore han tveksam i
fråga on att tillstyrka ansvarsfrihet för styrelsen. Anledningen vore att det

i ptyrelsoprotokoilot för don lo februari enligt herr Hjorths åsikt felaktigt no

terats, att Bridgotidningens redaktör tilldelats en varning med anledning av den 1
samband ned World Olympic införda L.rtikeln, Herr Hjorth var av den bestämda upp

fattningen, att denna fråga bordlagts. Herr Hjorth hade för kontroll haft till

gång till don 5%—sidiga utskrift, son lagts son bilaga tiil protokollet från scuwian—

trädet den 10 februari. Bil:.gan, som utskrivits mcd ledning av stålbandsupptag—
ningon och det stenografiske referr.tet, ansåg sig oneilortid herr Hjorth icke kunna

godkänna utan att han bcjrotts tiilfäilo att även taga del av stålbandsupptagningen.
Orsaken härtill voro att herr Hjorth icke 1 utskrifton kunnat återfinna något

bod1äggningsyrkando i fråga on varningen till herr Jannarston. Herr Hjorth gjorde

nu gällv.ndo, att styrelsen handlat felaktigt som godkänt protokollet, äå det icke

kunde vara riktigt, att herr Jcnncrston tilldolats on varning utan att han haft till—
fdilo att försvara sig. 1 fråga om ansvarefrihoton förklarade sig horr Hjorth
avstå från att yrica nisstroendovotwn, non däremot ville san, att års stämman skuilo
principicilt uttala sig för, att ingen skulle dömas ohörd. t

Herr Wailbon framhöll, att han “haj at till”, när hon Hjorth hade ifråga—
satte huruvida styrelsen skulle beviljas ansvarsfrihet. Sackn hado ju cncllortid
det hela utmymtt ian diskussion on subtila språknyansor, d.v&s. skillnaden meilan
‘tvarning” och “allvarlig erinran” • Norr Wallbon ansåg uttrycken vara synonyma och
det hela on onödig diskussion on petitessor.

Herr Hjorth villa icke gå mod på, att det rörde sig om potitessor, utan
han såg för sin del allvarligt på denna fråga. Enligt herr Hjorths åsikt hade två
förslag väckts vid styrolsosammanträdot, dels ett förslag om en erinran till rodak—
töton för Bridgotidningon på grund av att han inte i förvag imderstäilt VU artikeln
för granskning, dels on varning för innehållet. Det första förslaget hade enligt
herr Hjorth godkänts, nedan det andra borcUagts.

Enligt herr Liiliohööks åsikt kunde man utan vidare acceptera herr lljorths
uppfttning, att ingen skall dömas ohörd, men han kunde inte finna, att någon kausa—
litet förelåg i detta fall, eftersom styrelsen yttrat sig med anledning av den
artikel, som funnits införd i Förbundets officieila organ. Man hade alltså haft
ett absolut faktum att yttra sig em icke att motiv ofler nagot dylikt.

Sekreteraren påpekade, att han för ett få don omfattande utredningen rofe—
rerad så exakt son möjligt hos SvDnskn Handelsbanken hade lånat on bandupptagnings—
apparat ned tillhörande rullar. Dessa rullar vore givetvis bankens egendom och hade
därför snrrcst möjligt äterstillts tiil banken, För den händelse dessa rullar funnes
kvar orörda och icke använts för annat ändria&l, skulle sekreteraren gärna ordna ned
on avlyssning ev stalbandet0 Sekreteraren kunde icke erinra sig, att styrelsen
fattat något beslut att bordlägga frågan, och icke heller hade någon annan av de
vid styrolscnanunanträdot don 27 april närvarande styrelsolodamötorna kunnat erinra
sig något sådant. Herr Hjorth hade ju tagit del av bilagan till styrelseprotokol—
let och icke kunnat återfinna något, son tydde på att hans uppfattning vore riktig,
Enligt sokreterarons uppfattning iiissninde sig herr Hjorth i detta fall. Ett obe
tydligt fel ville sekreteraren påtaga sig, näiaigcn att han utbytt orden “allvar—



Herr Jmmorston hcdo icke erinrats dur varnctts såsom bridgespelare eller journalist utLn för att han brutit ett avtal.
Herr Hjorth påpekade i detta sar.’nanhan, att han reagerat mycket skarptmot innehållet i artikeln, och att han omedelbart skrivit ett personligt brev tillherr Jannersten, vari han protesterat not donsanna.
Herr ordförandens fraga, huruvida stämman ansåg det önskvärt att uttala

sig i den riktningen, att ingen bör dömas ohörd, bosverados nekando.
Styrelsen beviljades härefter ansvarsfrihet för sin förvaltning av För—bundots angoligonhoter under förcg&onde räkonskaps5s, Styrelse— och rovisions—berättelserna (bil.l och 2) lades med godkännande till handlingarna.

§ .
Val av ordförande 1 Förbundot

Årsatänman beslöt onMlligt ornvflja Förbundets tidigare ordförande, direktör Widongron0

Tiltnnagivande av distrildsförbundens vd av sina rospciftivo styrelse—
ledamöter och deras porsonlia_pp1oantor.

Sedan do olika onbudon tiilkännagivit sina resp. distrikts val av styrd—seledamot och dennes personliga suppleant notorados, att styrelsen skulle orhåflofölj ande satnansättning:
Log, läkaren iL Strönwall,Hbasingborg suppleant Morr Dick Nissn, MalmöDisponent ins Burmeistor, Timmornobbon Köpnon Mlon Ohlsson, Nybro
Konditor L. Nordh, Eksjö fl Disponent H.H.Rosoncrantz,

Votlanda
Norr Gunnar Johnsön,Hdnstad
Herr .v.Barth,Göteborg

“ Köpnan C. Eorv6n, Borås
Läroverksadjunkt E.Grinsoll,

Norrköping
IT Styckjunkaro Nils Björ

Kristinehamn
Tandläkare 1!. Borg, Örebro
Advokat N.O.Lilliohöök, Stockholm

II Civilingenjör S.O.Holnqvist,
Uppsala

§9.
1

Apotokare Holger Sjöholm, Oskarsatröm
Rodaktfr Svan Hjorth, Göteborg
Advokat Tore Ljungberg, Skövde
Herr Einar Sandobri,Linköping

Civilingenjör ErJison Lindh, Karlstad,

Tandläkare 0, Wostornark, Västor&s
Herr 8. Grönlund, Stockholn
Köpman Anton Andorssen Uppsala

Tandläkare 0, Björin, Söderhamn
Grosshandlare E2 Wiljo, Falun
Hamnkapten T. Drysolius, Härnösand
Kamrer 3. Liljokvist, Skellefteå
Frisörmäsbero N, Jansson, Piteå
Redaktionssolaictoraro K.G, Andersson,

Visby

§ lo,

Ingenjör H. Lundkvist, Sandviken
LantmWarc E. Lundberg, Falun
Överste C.Q.Hugosson,Östcrsund
Frisör Bengt Ågron, umeå
Kapten R. Dylte, Boden
Kapten G. Lindwall, Visr

Val av revisorer och rovisorssupploantor



Sten Rec4n sent till revisorssuppleanter ingenjör E. Ilunch af Rosenschiöld och
ingenj ör Åke flo4n,

§ll
tnlconna notioner

Behandlades inkonna notioner
a) Styrelsens nation an&ende stadgeäxidring

Eftet en längre diskussion fastställdes Förbuzdets nya stadgar i enlighet
ned bil. 3, Speciellt utförligt behandlades frågan on införande av obligatoriskt
sanktionsförfarande. Blond övriga betydelsefulla ändringar r&ktes bl.c3
åi’snstämnan varje år skulle fastställa nedlennarnas förvaltningabidrag, a
styrelsen abille vara beslutför först när minst två tredjedelar av styrelsens
ledamöter vore närvarande, att årastännan ej nå besluta i andra ärenden än sådana,
son uppta3its på f6rodragninrs1iston, att styrelsens beslut 1 fråga on utdönda
disciplinstraif icke får övorl’1a3a5, sant att tiil ombud vid “rastänna ej nå
utses den son varit distriktets representt 1 förbundsstyrelsen under året.

Årsstann beslöt även att bestäolsen on att en av de utsedda revi—
sorerna skulle vara auktoriser.’ skulle strykas. Mot detta beslut reservernrie
sig Göteborgs Bridgeförbund,

b) 3fl notion anedh itjg,v årsavgiften
VU:s motion angående en höjning avårsavgiften från 1cr. 1:— till kr.

1:50 avslogs. 1 stfllet beslöts, att årsavgiften skulle fastställas varje år på
ftrsstärinan, Avgiften skulle tills vidare vara 1 kr.

c) Stoc1cho1nsBdgpSdrbundsnotioncråonde_SM-flnalen
Stockholtis Bridgefdrbunds notiön att 10 % av don son ett år placerat

sig bäst 1 CM—finalen icke skulle behöva kvvlificera sig för nästa års fina), av
slogs av årastärman.

d) jkMtznPIqntoflar..iJsi
flea anledning cv Värtacnd—Dals n6tion att en stencilerad natrikol varje

år skulle tiilstiflcs klubbarna, beslöt årsstärnan ett uttala sig för styrelsens
förslag, att en tryckt inatrikel on möjligt skulle utgivas varje år,

§ 12,
Skrivelse från dame onpderwoprosontation i EK

1 svenska bridgodanors väwr hade fru Karin Eriksson irr:uiat on skrivel—
sO iu(ortoo1aicd t’r ett flertal damer i Stockholm och landsorten, vari skarpt roag
rados not styrolsons baslut, att ingo danlag skulle sändas till Dubltn för att
roprosontora SveriJo i EM. (bil.4).

Efter on ingåendo diskussion beslöt årsstan att hänslc,ata frågan till
styrelsen för omprövraing

Då jntot viduro förekom förklarades ärsstäzrtan avslutad.

Vid protocoUc
Justoras; Ein’r Werner

T. Ljungberg
8. Grhniund


